

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 141b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60 - Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



"Promoting Intercultural Dialogue between Generations": Council of Europe's 3rd Intercultural Forum in Bucharest

Strasbourg, 15.03.2006 – Could culture be a factor of intergenerational conflict or rather a tool to prevent it ? This is the main question participants will try to answer at the Council of Europe's 3rd Intercultural Forum. The Forum, which is **open to the press**, will take place in Bucharest, Romania, on 17-18 March.

Following the previous intercultural Forums - Troina (2004) and Sarajevo (2003) - and the colloquy in Strasbourg in 2002, cultural and educational experts from States parties to the European Cultural Convention will focus on the evolution in the new millennium of the cultural differences between generations and on how education of young Europeans in cultural understanding can prevent intergenerational conflicts. Romanian experts will also participate in this Forum in a special session during which they will provide practical examples of intercultural dialogue.

The Forum, which will be held at the Palace of the Parliament, will be opened by the Chairman of the Committee of Ministers of the Council of Europe and Minister of Foreign Affairs of Romania, Mihai-Razvan Ungureanu, the Minister of Culture and Religious Affairs, Adrian Iorgulescu, and the Secretary of State of the Ministry of Education, Paloma Petrescu.

More information on intercultural dialogue is available on
http://www.coe.int/T/E/Cultural_Co-operation/Culture/Action/Dialogue/

"Encourager le dialogue interculturel entre les générations" : Troisième forum interculturel du Conseil de l'Europe à Bucarest

Strasbourg, 15.03.2006 – La culture peut-elle être un facteur de conflit entre les générations ou plutôt un moyen de le prévenir ? Telle est la principale question à laquelle les participants du Troisième forum interculturel du Conseil de l'Europe vont tenter de répondre. Le Forum, qui est **ouvert à la presse**, aura lieu les 17 et 18 mars à Bucarest.

A la suite des forums précédents de Troina (2004) et de Sarajevo (2003) et d'un colloque à Strasbourg en 2002, des experts de la culture et de l'éducation d'Etats parties à la Convention culturelle européenne se pencheront sur l'évolution, en ce début de millénaire, des différences culturelles entre les générations et sur le rôle que l'éducation des jeunes Européens à la compréhension culturelle peut jouer pour prévenir les conflits entre générations. Des experts roumains participeront activement au forum dans le cadre d'une réunion spéciale, pendant laquelle ils présenteront des exemples pratiques de dialogue interculturel.

Le forum sera ouvert par le Président du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe, le Ministre des Affaires étrangères de Roumanie, Mihai-Razvan Ungureanu, le Ministre de la Culture et des Affaires religieuses, Adrian Iorgulescu, et la Secrétaire d'Etat du ministère de l'Education, Paloma Petrescu.

Pour plus d'information sur le dialogue interculturel, voir
http://www.coe.int/T/F/Coop%E9ration_culturelle/Culture/Action/Dialogue/